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PROTOKÓŁ  Nr IV/2015 
Sesji Rady Gminy Manowo 

odbytej w dniu 27 lutego 2015 roku 
 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 1105, zakończono o godz. 1455. Posiedzenie odbyło się w sali 
posiedzeń UG Manowo. 
 
Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 15 radnych wg załączonej listy 
obecności.  
 
Ponadto w obradach Sesji udział wzięli: 
1. Wójt Gminy                            -     Roman Kłosowski 
2. Sekretarz Gminy   -     Irena Oleksy 
3. Skarbnik Gminy                     -     Bożena Tomaszewska 
4. Protokolant   -     Anna Drabik 
 

zainteresowani pracownicy Urzędu Gminy, goście zaproszeni oraz sołtysi wg 
załączonych list obecności. 
 

 
Ad.I.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji 
Otwarcia IV Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie listy 
obecności stwierdził prawomocność Sesji. Na stan 15, obecnych było 15 radnych. 
 
Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia porządku obrad. 
 
Do porządku obrad uwag nie wniesiono.  
 
 
I. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji. 
2. Przyjęcie protokołu III Sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
6. Informacja komisji RG z pracy w okresie międzysesyjnym. 
7. Interpelacje i zapytania. 
8. Trybuna obywatelska. 

II. Sprawy problemowe: 
1. Sprawozdanie z działalności GOK w 2014 r. 
2. Sprawozdanie z działalności  GOPS w 2014 r. 
3. Realizacja zadań inwestycyjnych w 2014 roku. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Manowo dla wsi Kretomino w rejonie ul. 
Zachodniej, 

b) określenia kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego do 
publicznego przedszkola lub publicznych innych form wychowania 
przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Manowo, 

c) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto Koszalin 
określającego zasady organizacji nauki religii dla uczniów wyznania 
Kościoła Zielonoświątkowego w grupie międzyszkolnej, 



2 
 

d) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej 
umowy dzierżawy, 

e) sprzedaży lokalu mieszkalnego, 
f) sprzedaży działki, 
g) wydania opinii do projektu planu aglomeracji przedłożonego przez 

Sejmik Województwa Zachodniopomorskiego. 
5. Wolne wnioski i informacje. 
6. Odpowiedzi na interpelacje. 
7. Zakończenie. 

 
Ad.I.2. Przyjęcie protokołu III Sesji Rady Gminy      
Protokół III Sesji Rady Gminy przyjęty został 15 głosami za (jednogłośnie). 
 
Ad.I.3 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

Jan Prus – Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
zajmował się następującymi sprawami: 

� 6 i 13 lutego pełniłem dyżur w Urzędzie Gminy Manowo. 
� 5 lutego uczestniczyłem w Zebraniu Wiejskim w Rosnowie, 9 lutego w 

Wyszewie, 11 lutego w Wyszeborzu, 24 lutego w Boninie i 26 lutego w 
Rosnowie. Gratuluję wyboru wszystkim Sołtysom i Przewodniczącym Rad 
Osiedlowych. Pozostało tylko jedno Sołectwo – Kretominio, w którym dzisiaj 
zostanie dokonany wybór sołtysa. 

 
 
Ad.I.4 Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym 
 

Wójt przekazał następujące informacje: 
� Gratuluję nowo wybranym Sołtysom: 

o p. Januszowi Sałkowi – Sołtysowi Sołectwa Rosnowo, 
o p. Sylwii Krępeć - Sołtysowi Sołectwa Wyszewo, 
o p. Wandzie Węgrzyńskiej - Sołtysowi Sołectwa Manowo, 
o p. Romanie Nowocień - Sołtysowi Sołectwa Grzybnica, 
o p. Tadeuszowi Mikulskiemu - Sołtysowi Sołectwa Wyszebórz, 
o p. Sławomirowi Jamka – Przewodniczącemu Rady Osiedla Rosnowo, 
o p. Danucie Szatkiewicz - Sołtysowi Sołectwa Cewlino, 
o p. Ewie Trojanowskiej - Przewodniczącej Rady Osiedla Bonin. 
Jeszcze raz gratuluję i zapraszam do współpracy. Ogólnie atmosfera była 
dobra. Niektóre problemy zgłoszone na zebraniach zostały wdrożone do 
realizacji.  

� Realizacja inwestycji:  
o Woda w Cewlinie na działkach należących do Agencji została podłączona. 
o W Manowie działki zostały uzbrojone – w najbliższych dniach nowo 

wybudowana sieć wodociągowa zostanie podłączona do magistrali. Jest 
również budowana pompownia na ścieki. W marcu ogłosimy przetarg na 
sprzedaż ośmiu działek budowlanych. 

o Remont świetlicy w Manowie również przebiega zgodnie z harmonogramem.  
o Pan Łuczkanin wygrał przetarg na utrzymanie dróg. Przystąpiliśmy już do 

realizacji pewnych odcinków dróg. W Kretominie zrobiliśmy ulicę 
Poziomkową (wyrównanie i zwałowanie), ulicę Boczną, Trufli, Południową, 
Polną, Żurawinową i odcinek Rolnej.  

o Droga w Cewlinie (od klubu do lasu) została wyrównana i zawałowana. 
Aktualnie robimy wycinkę i przystępujemy do realizacji 1 km drogi z 
Kopanicy do Cewlina. Na więcej nas w tej chwili nie stać, a mieszkańcy 
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wybrali właśnie ten odcinek spośród dwóch propozycji. Ta inwestycja 
zostanie wykonana w marcu (budowa od podstaw). Odcinek od klubu w 
kierunku lasu zamierzamy latem wykonać z destruktu oraz odcinek od 
drogi brukowej do p. Dzwonka.  

o Wczoraj wykonaliśmy odcinek drogi w Manowie od skrzyżowania z drogą 
na osiedle w kierunku p. Osmulskich. 

o Również wczoraj zostały rozpoczęte prace przy odcinku drogi za 
Nadleśnictwem w kierunku pól.  

o Wykonaliśmy odcinek drogi (ok. 100 m) na nowym osiedlu w Cewlinie. 
� Brałem udział w pierwszym spotkaniu ze Starostą i Wicestarostą w Mielnie. 

Tematem wiodącym była współpraca w najbliższej kadencji, a tematem, który 
zdominował spotkanie były drogi powiatowe. My chcielibyśmy, aby w ramach 
tej współpracy Starostwo wzięło pod uwagę odcinek drogi z Wyszeborza do 
Policka. Myślę, że możemy liczyć na przebudowę tego odcinka w przeciągu 
dwóch lat.   

� Wczoraj w moim gabinecie mieliśmy spotkanie z przedstawicielami GDDKiA. 
11 lutego byliśmy z p. Markiem Twardowskim, p. Andrzejem Sokalskim i 
Konstantym Dańczakiem w Szczecinie w sprawach dotyczących drogi nr 11 
(Kretomino, Bonin, Manowo). Przedstawiciele Dyrekcji byli w terenie. Dyrekcja 
bierze pod uwagę rankingi, w których my jesteśmy dosyć daleko. Podjęliśmy 
jednak pewne starania, że niektóre sprawy będziemy realizowali w ramach 
możliwości w roku 2015 i w 2016.  

 
 
 
Ad.I.5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji uchwał 
podjętych na ostatniej sesji.  
 
Lp. Nr uchwały, 

Data uchwały 
Uchwała w sprawie Informacja o realizacji 

1. III/21/2015 
30 stycznia 2015 

planów pracy Komisji Rewizyjnej 
oraz stałych Komisji Rady Gminy 

W trakcie realizacji, została przesłana 
do  Wojewody Zachodniopomorskiego 
w celu zbadania zgodności z prawem 

 
 
 
Ad.I.6. Informacja z pracy komisji RG w okresie międzysesyjnym 
 

Andrzej Sokalski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: dzisiaj odbyło się posiedzenie 
Komisji, na którym omawialiśmy działalność Straży Gminnej w Manowie. Komendant 
poinformował, że w przypadku zmiany prawa będziemy mieli jeszcze 2 lata na podjęcie 
działań, aby zmiany nie obciążyły naszego budżetu.  
 
 
Ad.I.7.  Interpelacje i zapytania 
 
Radny Tomasz Padykuła: kiedy możemy zacząć rozbiórkę przystanku? 
 
Wójt: po zakończeniu prac w Cewlinie zostanie do Wyszeborza skierowanych 2 
pracowników interwencyjnych.  
 
Radny Jerzy Hawraniak: w Boninie jest zamontowany pas zwalniający w 
nieodpowiednim miejscu. Rodzice dzieci uważają, że pas ten powinien znajdować się 
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bliżej przedszkola. W obecnym miejscu nie spełnia swojego zadania.  
 
Radny Michał Bamburak: 

� W Cewlinie pozwolono komuś na wycinkę drzew na boisku oraz drzew przy 
drodze prowadzącej do Kopanicy. Drzewa są oznaczone, ale moim zdaniem 
nie powinny być wycięte. Są to młode dęby, które nie stwarzają zagrożenia i 
powinny pozostać. Jest tam wiele innych krzaków i brzóz, które mogą 
stanowić zagrożenie. Chciałbym się dowiedzieć kto wnosił o wycięcie drzew 
na boisku, kto będzie je wycinał i kto otrzyma wycięte drzewo.  

� Ile kosztuje utrzymanie Chóru Kanon w Cewlinie. Czemu ma służyć 
podpisywanie listy obecności w klubie przez panie przychodzące na ćwiczenia 
i czy we wszystkich klubach tak jest? Dlaczego majówka w Cewlinie nie 
została wpisana do budżetu GOK? 

� Proszę o wykonanie przeglądu hydrantów w Cewlinie. Niektóre z nich są 
nieczynne. 

� Wnoszę o rozpoczęcie prac nad opracowaniem planu przestrzennego 
zagospodarowania miejscowości Cewlino. 

� Proszę o wymianę tablic informacyjnych miejscowości Kopanica oraz 
Kostrzewa. Są zniszczone i bardzo nieczytelne.  

 
Radny Mirosław Pawlak: patrząc na wydatki związane z utrzymaniem wszystkich 
szkół rzucają się w oczy wysokie koszty utrzymania obiektów, głownie ogrzewania. 
Uważam, że dobrze byłoby przeprowadzić audyty tych budynków i przygotować się na 
pozyskanie środków pozabudżetowych. Wnoszę o rozważenie takiej możliwości.  
 
Radny Andrzej Ćwikliński:  

� Na Orliku w Rosnowie jest zakaz przebywania osób poniżej 15 roku życia po 
zmroku. Proszę o sprawdzenie, czy taki zapis regulaminu jest podyktowany 
wymaganiami prawnymi.  

 
Radny Andrzej Sokalski: 
� Czy zostało podjęte działania w sprawie drogi łączącej ulicę Kretomińską z ulicą 

Poziomkową?   
 
 
 
Ad.I.8. Trybuna obywatelska 
 

Tadeusz Mikulski – Sołtys Sołectwa Wyszebórz:  
� W związku ze zbliżającą się wiosną proszę o odnowienie placu zabaw w 

Wyszeborzu.  
 
Radna Sylwia Krępeć:  

� Mieszkańcy posesji między nr 36 a 38 w Wyszewie proszą o umieszczenie 
lampy na słupie nr 10.  

 
Konstanty Dańczak – Sołtys Sołectwa Kretomino: kończę swoją kadencję (16 lat) i 
chciałbym się pożegnać oraz podziękować za współpracę z Radą, p. Przewodniczącym, 
p. Wójtem, p. Sekretarz, z p. Kierownik GOPS, z p. Dyrektor GOK i z pozostałymi 
członkami Rady.  
 
Robert Murii – prezes Spółki Elektrociepłownia Rosnowo: nie miałem okazji 
przedstawić się nowej Radzie - reprezentuję Spółkę Elektrociepłownia Rosnowo, którą 
zarządzam od 2011 roku. Jest ona spółką jawną, gminną. Jeśli są jakieś wątpliwości 
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i zapytania dotyczące działalności lub finansów, to jestem osobą otwartą. Na 
następnej sesji przedstawię sprawozdanie finansowe za 2014 rok. Działania Spółki 
skierowane są przede wszystkim na budowę nowej oczyszczalni ścieków w Rosnowie. 
Trwają procedury opracowywania projektów (zezwolenia, uzgodnienia). 
Prawdopodobnie jeszcze w tym roku zostanie ogłoszony przetarg na wykonawstwo 
oczyszczalni. Pozostałe działania polegają na przejęciu przez Spółkę sieci 
wodociągowych i kanalizacyjnych.  
 
Bogumiła Wasilewska – prezes Zarządu Stowarzyszenia Ziemi Manowskiej:  

� SZM we współpracy z nauczycielami szkół podjęło inicjatywę pod hasłem „Skąd 
jesteśmy”. Chcemy, aby uczniowie zaczęli się interesować historią swoich 
rodzin. Być może zakończymy to wystawą lub wydawnictwem. Chcemy 
stworzyć mapę pokazującą skąd przybyli ludzie na nasz teren. Informuję 
Państwa ponieważ uczniowie przyniosą do domu ankiety do wypełnienia. 
Liczymy, że z czasem tak akcja się rozrośnie i włączą się również dorosłe osoby.  

� 17 kwietnia o godz. 17.00 w Wyszewie odbędzie się spotkanie z zespołami 
śpiewaczymi z naszej gminy. Serdecznie wszystkich zapraszamy. 

 
Irena Oleksy – sekretarz gminy: 7 marca w Polanowie odbędzie się turniej 
samorządowy. Oczekujemy na zgłoszenia do turniej piłki siatkowej i gier 
zręcznościowych.  
 
Bogumiła Wasilewska – prezes Zarządu Stowarzyszenia Ziemi Manowskiej: proszę o 
wykonanie nagłośnienia na sali, ponieważ na końcu jest słaba słyszalność. 
 
 

 

I przerwa – 1135 - 1200  

 
 
 
Ad.II.1. Sprawozdanie z działalności GOK w 2014 r. 
Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Wyszewie w 2014 roku 
zostało przedstawione przez pracowników GOK w formie prezentacji multimedialnej. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Pani Dyrektor GOK udzieliła odpowiedzi na zapytania radnego Michała Bamburaka: 

� Chór Kanon z Cewlina – w wielu przypadkach utrzymywany jest ze środków 
pochodzących od sponsorów. W ubiegłym roku Chór wyjeżdżał do Nowogardu, 
ale koszty były podzielone ponieważ jechały jeszcze dwa inne zespoły – połowę 
tych kosztów pokryło Starostwo. Przygotuję szczegółowe rozliczenie kosztów 
utrzymania Chóru (m.in. wynagrodzenie instruktora oraz wyjazdy). W tym 
roku zespół był w Niemczech. Koszty wyniosły tylko 4.000 zł (transport), z tego 
2.700 zł pochodziło ze środków od sponsorów. Nasz wkład to 1300 zł. Jeśli 
chodzi o stroje, to Chór nie zwraca się do GOK o środki, ponieważ Panie 
ubierają się same. Jedynym kosztem, był zakup apaszek jedwabnych i 
kosztowały 500 zł.  

� Listy obecności w świetlicach – w ramach kontroli zarządczej musimy 
dokumentować naszą działalność. Są listy obecności dzieci, ponieważ jest to 
potrzebne do sprawozdań (ilość dzieci korzystających ze świetlicy w tygodniu, 
w miesiącu, w roku). W związku z tym, że w Cewlinie jest specyficzna sytuacja, 
ponieważ dzieci przebywają do 18.00, są próby Chóru, który przedkłada 
oddzielne sprawozdanie i jest też grupa pań ćwiczących. Do statystyki 
potrzebuję ilość osób ćwiczących w świetlicy. W innych świetlicach nie ma 
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takiej sytuacji. Obecnie w Wyszewie będą również zajęcia zorganizowane i 
prowadząca będzie zobowiązana do złożenia takiego sprawozdania (wraz z 
listami obecności). Mi nie są potrzebne nazwiska osób, tylko dane statystyczne 
– chodzi o udokumentowanie ilości osób korzystających ze świetlicy. Podobnie 
wygląda sytuacja z dziećmi, które codziennie podpisują listę obecności. Robię 
również bardzo szczegółowe sprawozdania do GUS. W sprawozdaniu z 
działalności GOK również są podane dane statystyczne dotyczące ilości osób 
korzystających. Dla tych celów został wprowadzony wymóg podpisywania listy 
obecności. 

� Majówka z Flagą w Cewlinie – GOK ma pewne sztandarowe imprezy oraz 
imprezy wynikające z inicjatywy mieszkańców. Nie mam od Państwa 
informacji w momencie sporządzania planu (na przełomie września i 
października), że taką imprezę robicie. Trudno mi przewidzieć, czy ta impreza 
się odbędzie czy nie. Poprzedni sołtys nie zgłosił mi tego. Dofinansowuję 
imprezy w poszczególnych miejscowościach, ale na pisemny wniosek. Wtedy 
wspólnie z główną księgową analizujemy, czy mamy możliwości 
dofinansowania. GOK nie finansuje imprez sołeckich, ponieważ sołectwa mają 
własne budżety na ten cel. Proszę się zwrócić w tej sprawie na piśmie. 

 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: dziękujemy za całą działalność GOK i gratulujemy 
chęci i zapału do pracy.  
 
Radny Mirosław Pawlak: ja również chciałbym się dołączyć do podziękowań. To 
bardzo ciężka praca. Gratuluję Państwu wytrwałości i zaangażowania. Korzystając z 
tego, że zarządzam Koszalińską Agencją Rozwoju Regionalnego zachęcam do 
skorzystania z prowadzonego przez nas projektu, który jest związany z funduszem 
inicjatyw obywatelskich. Na wiele tych działań (organizacja imprez i wydarzeń), które 
Państwo prowadzą są możliwości pozyskania środków. Są to bezzwrotne dotacje do 
5.000 zł. Zachęcam do zainteresowania się tym. My pomagamy sporządzać te wnioski. 
Są to środki przeznaczone dla młodych organizacji lub dla grup nieformalnych. Nie 
musi to być stowarzyszenie. Wystarczą 3 osoby ze środowisk, które są tym 
zainteresowane i tego typu przedsięwzięcia mogą przeprowadzić. Nabór wniosków jest 
w marcu, dlatego już teraz trzeba się tym zainteresować. Wydatkowanie tych środków 
odbywa się do października. Jest okazja przy działaniach związanych z młodzieżą, 
dziećmi, z osobami starszymi zorganizować zajęcia, sfinansować je w postaci dotacji 
do 50.000 zł. Jeszcze raz gratuluję tak dużego wkładu. Cieszę się, że w Rosnowie jest 
takie miejsce, gdzie można z tego skorzystać.  
 
 
 
 
II przerwa – 1400 - 1410  

 
 
 
Ad.II.2. Sprawozdanie z działalności  GOPS w 2014 r. 
Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 2014 roku 
przedstawiła kierownik GOPS – Genowefa Pelikan. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ponadto p. kierownik GOPS przekazała informację dotyczącą wielkości udzielonej 
pomocy w poszczególnych sołectwach:  
 



7 
 

 Bonin Cewlino Grzybnica Kretomino Manowo Rosnowo Wyszebórz  Wyszewo 

Pomoc 

społeczna 

93.222,50 14.099,05 36.910,08 32.430,83 68.540,93 61.727,60 51.254,47 60.414,03 

Stypendia 

szkolne 

14.020,00 1600,00 8060,00 2.800,00 8.600,00 9.680,00 16.550,00 17.920,00 

Fundusz 

alimentacyjny  

87.140,00 6.000,00 53.430,00 23.850,00 13.700,00 89.920,00 35.450,00 48.670,00 

Świadczenia 

rodzinne 

253.216,00 83.004,00 49.729,00 161.737,00 214.258,00 279.830,00 96.262,00 157.262,00 

RAZEM 418.599,49 104.703,05 148.129,08 220.817,83 305.098,93 441.157,60 199.516,47 184.266,03 

 
 
Radny Stanisław Turowski: czy mamy informację na temat osób, które skorzystały 
np. z kursu na prawo jazdy lub innego kursu? 
 
Genowefa Pelikan – kierownik GOPS: mamy, ponieważ przez pół roku po zakończeniu 
kursu obowiązkiem GOPS było monitorowanie kursanta co do wykorzystania 
zdobytej umiejętności. Tylko 10 osób otrzymało zatrudnienie. Jedna z osób po kursie 
prawa jazdy jeździ w firmie transportowej na trasie Rosnowo-Koszalin.  
 
 
 
Ad.II.3. Realizacja zadań inwestycyjnych w 2014 roku. 
Informację z realizacji zadań inwestycyjnych przedstawiła Joanna Poślednik – 
inspektor ds. inwestycji. 
Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
 
Ad.II.4. Podjęcie uchwały w sprawie: 

 
a) przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Manowo dla wsi 
Kretomino w rejonie ul. Zachodniej, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 20 lutego 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
 
Uchwała otrzymała Nr IV/22/2015, podjęta została jednogłośnie.   
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
 

b) określenia kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego 
do publicznego przedszkola lub publicznych innych form 
wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Manowo, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 20 lutego 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
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Uchwała otrzymała Nr IV/23/2015, podjęta została 14 głosami za, 
przy 1 wstrzymującym się. 
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
 

c) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto 
Koszalin określającego zasady organizacji nauki religii dla 
uczniów wyznania Kościoła Zielonoświątkowego w grupie 
międzyszkolnej, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 20 lutego 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
 
Uchwała otrzymała Nr IV/24/2015, podjęta została jednogłośnie.   
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
 

d) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą 
kolejnej umowy dzierżawy, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 20 lutego 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
 
Uchwała otrzymała Nr IV/25/2015, podjęta została 14 głosami za, 
przy 1 wstrzymującym się. 
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
 

e) sprzedaży lokalu mieszkalnego, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 20 lutego 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
 
Uchwała otrzymała Nr IV/26/2015, podjęta została jednogłośnie.   
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 

f) sprzedaży działki, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 20 lutego 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
 
Uchwała otrzymała Nr IV/27/2015, podjęta została jednogłośnie.   
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
 

g) wydania opinii do projektu planu aglomeracji przedłożonego przez 
Sejmik Województwa Zachodniopomorskiego 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 20 lutego 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.  
 
Uchwała otrzymała Nr IV/28/2015, podjęta została jednogłośnie.   
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
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Ad.II.5. Wolne wnioski i informacje 
 

Radny Michał Bamburak: czy zostaną wycięte lipy w Cewlinie? 
 
Wójt: jedna osoba się zgłosiła i podjęła się wycinki. Dokładnie odpowiem w 
odpowiedziach na interpelacje. 
 
Radna Joanna Czerwiak: dziękuję Państwu za głosowanie w konkursie Głosu 
Koszalińskiego na pracę mojego syna. Zajął I miejsce i dziadkowie w nagrodę 
wyjechali dzisiaj na weekend do spa.  
 
 
 
Ad.II.6. Odpowiedzi na interpelacje 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez: 
- T. Padykuły: 

� Rozbiórka przystanku – można go demontować jak zbierzemy siły i środki. 
- J. Hawraniaka: 

� Pas zwalniający na drodze powiatowej w Boninie – przekażemy tę 
interpelację na piśmie do Powiatowego Zarządu Dróg. 

- M. Bamburaka: 
� Wycinka drzew w Cewlinie – po wywróceniu lipy na drodze brukowej 

mieliśmy komisję ze Złocieńca, z RDOŚ i p. W. Poprawski poprosił o 
przegląd całej alei lipowej oraz innych drzew wskazanych po sygnałach 
mieszkańców Cewlina. Dwa drzewa na boisku i siedem lip oraz drzewa na 
drodze do Cewlina zostały oznakowane, wpłynęły wnioski i zostały 
zakwalifikowane do wycinki. Gmina stara się nieodpłatnie zlecać 
mieszkańcom, ponieważ w przypadku wycinki drzew w Manowie za sam 
podnośnik zapłaciliśmy 2.500 zł. Jeśli są to nieduże drzewa, to wycinkę 
wykonują pracownicy interwencyjni – p. Sikora, który ma uprawnienia. W 
przypadku lip w Cewlinie nie da się tego wykonać bez podnośnika (300 zł 
za godzinę). Jeśli ktoś zadeklaruje, że na swój koszt zetnie drzewo, to my 
zlecamy (za drewno). W zamian za wycięcie drzew musimy zrobić 
nasadzenia. Jeśli chodzi o drzewa z Cewlina do Kopanicy – w części jest to 
droga zwyczajowa. Odbiega od drogi, która kiedyś została naniesiona na 
mapę. Przez 30 lat tam wyrosły samosiejki, które obecnie są dużymi 
drzewami. Musimy się z tym uporać, ponieważ budowana droga będzie 
miała 3,5 m szerokości i 75 cm pobocza z każdej strony.  

� Chór Kanon – p. Maria Staciwa odpowiedziała. 
� Przegląd hydrantów w Cewlinie –  w każdym sołectwie musimy przegląd 

przeprowadzić. Sprawa jest trudna, ponieważ jeden hydrant kosztuje 
kilkaset złotych. Sukcesywnie będziemy wymieniać, żeby chociaż po kilka 
w każdej miejscowości usprawnić.  

� Plan przestrzennego zagospodarowania –  warto byłoby przeprowadzić dla 
wszystkich radnych szkolenie z tego zakresu, ponieważ w poprzednich 
kadencjach takie się odbywały. Obecnie sporządzenie planów wywołuje 
skutki finansowe dla gminy. Nie będziemy w najbliższych 2 latach robili 
planu dla Cewlina, ponieważ mamy duże zobowiązania w stosunku do 
uchwalonych już planów. Musimy najpierw istniejące działki uzbroić. Brak 
planu nie oznacza zahamowania rozwoju, ponieważ można wydawać 
warunki zabudowy w drodze administracyjnej.  
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� Tablice informacyjne – przy remoncie drogi zostaną wymienione. 
- M. Pawlaka: 

� Audyt w szkołach – nie robiliśmy audytów. Możemy się do tego przymierzyć. 
Szkoła w Rosnowie przeszła termomodernizację (wymiana okien, dachu, 
ocieplenie), również Szkoła i Przedszkole w Boninie. Szkole w Rosnowie 
musimy się przyjrzeć, ponieważ 20 lat temu uczyło się tam prawie 500 
uczniów, a dzisiaj ponad 200 i zajmują te wszystkie pomieszczenia. Można 
byłoby część tego budynku wydzierżawić np. na żłobek. 

- A. Ćwiklińskiego: 
� Orlik w Rosnowie – regulamin został zrobiony na wzór innych obiektów i 

możemy go przeanalizować i zmienić.  
- A. Sokalskiego: 

� Droga w Kretominie – działania są podjęte. Myślę, że tę sprawę rozstrzygnie 
sąd.  

- T. Mikulskiego: 
� Odnowa placu zabaw – my tradycyjnie na wiosnę zlecamy przeglądy 

konserwacyjne placów zabaw. Jeśli chodzi o pomalowanie, to często 
wykonujemy to przy pomocy pracowników interwencyjnych.  

- S. Krępeć: 
� Dodatkowa lampa – takie rzeczy robimy w ramach konserwacji, od ręki. 
� Nowe lampy –  tam jest zegar astronomiczny i być może trzeba go 

podregulować.  
 
 

Radny Michał Bamburak: 
� Drzewa koło sklepu mają być prawdopodobnie jutro wycinane.   

 

Wójt: na te drzewa jest decyzja (zgoda). Nas nie stać na podnośnik. Pan Jażdżyk się 
zgłosił i powiedział, że się tym zajmie. Te drzewa zostały zakwalifikowane przez 
komisję z RDOŚ.  
 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: warto przeanalizować koszty utrzymania szkół, bo 
koszty ogrzewania SP w Rosnowie są bardzo wysokie. Jest też duża różnica 
pomiędzy kosztami Szkoły i Przedszkola.  
 
Radny Mirosław Pawlak: przegląd spowoduje, że p. Wójt będzie miał wiedzę 
dotyczącą możliwości obniżenia kosztów, będzie możliwość zaplanowania przez Radę 
decyzji inwestycyjnych i jakie będą oszczędności w kosztach. Będziemy mieli 
możliwość podjęcia właściwych decyzji co do przyszłości budżetu.  
 
 
 
Ad.II.7. Zakończenie 
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
Obrady IV Sesji Rady Gminy Manowo. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Drabik 

 


